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AKTIVIZACE LIDSKÝCH ZDROJŮ
PRO ROZVOJ ČESKÉ REPUBLIKY NA PŘELOMU TISÍCILETÍ

ALZ ‘98
24. – 25. listopadu 1998

Areál VŠB – Technické univerzity v Ostravě–Porubě

Národní konference, konaná pod záštitou Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy České republiky.
Konference je pořádaná v rámci přípravy mezinárodní konference ICEE ´99 „Progress Through Partnership“,

která se uskuteční v srpnu 1999 v rámci 150. výročí založení VŠB-TUO. Předchozí ročníky se uskutečnily v Chicagu
(1997) a Rio de Janeiru (1998).

Cílem konference ALZ ´98 je aktivizovat lidské zdroje pro rozvoj ČR na přelomu tisíciletí se zaměřením na
region severní Moravy a Slezska a informovat o podmínkách a omezeních rozvoje lidských zdrojů  pro úspěšný
rozvoj regionu.

INFOCENTRUM SUS, které má ve své hlavní náplni činnosti práci s lidskými zdroji, také vysílá na tuto konferenci
svého zástupce, a proto vás budeme v příštím čísle INFORMÁTORU podrobně informovat o všech událostech
z této konference.

Ing. Roman Kozel
prezident INFOCENTRA SUS
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Vážené studentky, vážení studenti,
vítám Vás v novém školním roce, ve kterém Vám přeji

hodně studijních a osobních úspěchů.

Ve školním roce, ve kterém mezi sebou přivítáte více než
4000 nových kolegů na všech fakultách a ve všech formách
studia. Ve školním roce, ve kterém společně uvedeme do
života mnohdy kontraverzní ustanovení nového zákona
o vysokých školách. Ale i ve školním roce, na jehož konci
oslavíme stopadesáté výročí založení naší Alma - Mater,
čvrtého nejstaršího vysokého učení v České republice.

V rámci tohoto významného jubilea máme jedinečnou
příležitost prezentovat se organizací mezinárodní
konference o inženýrském vzdělávání ICEE-99, jejíž první

ročník proběhl v USA, druhý v Brazílii a uspořádání třetího, v srpnu 1999, bylo
mezinárodní řídící komisí svěřeno právě naší univerzitě. Je to obrovské ocenění naší vysoké
škole, ale ještě větší závazek.

Pro současnou éru globalizace světa a tudíž i globalizace procesu vzdělávání je příznačné
hlavní motto konference: Progress Through Partnership. Celá řada projednávaných
námětů jako inovace studijních programů, aplikace nových komunikačních a informačních
technologií ve výuce, hodnocení kvality výuky, společné studijní programy s průmyslem,
rozvoj kooperativních sití pro inženýrské vzdělávání a jeho mezinárodní uznání, mobilita
studentů a učitelů a další mohou být zajímavé i pro Vás.

V této souvislosti bych chtěl připomenout, že technické fakulty naší univerzity byly
evaluovány mezinárodní komisí Evropské federace národních inženýrských asociací
(FEANI) se sídlem v Bruselu, a od roku 1997 byly zařazeny do Indexu FEANI. V praxi to
znamená, že absolventi těchto fakult můžou po absolvování minimálně dvou let inženýrské
praxe a při dostatečné znalosti cizího jazyka požádat o udělení titulu Euroinženýr
(EUR ING). Ten je v zemích Evropské unie uznáván a právně chráněn a usnadňuje uznání
kvalifikace a odborné kompetence uchazeče o zaměstnání nejen v těchto zemích.

Možná víte, že se naší univerzitě dostalo v minulých dnech velmi příznivého hodnocení od
mezinárodní evaluační komise, která pracovala v rámci Phare Multi - Country programu
Quality Assurance in Higher Education. Naše škola byla vybrána jako jediný representant
českého vysokého školství a byly na ní ověřovány pilotní postupy hodnocení kvality
v podmínkách a prostředí střední a východní Evropy.

Avšak nejen minulostí živ je člověk. Řada úkolů, které stojí nejen před vedením školy, ale
i před Vámi vyžaduje opětovné využití pohotových potenciálních rezerv, to je aktivizaci
lidských zdrojů. Na toto téma chceme nejenom diskutovat s představiteli politického,
hospodářského a společenského života, s pracovníky státní správy a personálních agentur,
s managementy hospodářských podniků, soukromých firem, finančních institucí a škol,
s odborníky z oblasti pedagogiky, psychologie, sociologie a demografie a dalšími v rámci
listopadové konference, kterou připravujeme ve spolupráci se Sdružením pro obnovu a
rozvoj severní Moravy a Slezska, ale zejména významně přispět při praktické realizaci kde
spoleháme i na Vaši pomoc. Jedním z hlavních úkolů je výrazné posílení interakce vysoká
škola - praxe. Týká se to nejenom praxí, exkurzí a spolupráce při zadávání a řešení
diplomových prací, semestrálních projektů, konstrukčních cvičení apod., sledování
uplatnění absolventů v praxi a vytvoření zpětné vazby na studijní programy a profil
absolventa, ale i vytvoření databází těch studentů vyšších ročníků, absolventů a organizací,
kteří projeví o spolupráci zájem a kteří se tudíž chtějí stát aktivními subjekty na trhu práce.

Doufám pevně, že Vám neuniklo, že na naší univerzitě pracuje Poradenské centrum
VŠB - TUO, které integruje poradenské služby pro zájemce o studium, studenty
(vč. psychologicko - právního a sociálního poradenství) a tzv. profesní poradenství. Profesní
poradenství, jehož hlavním cílem je navazování kontaktů mezi budoucími absolventy a jejich
potencionálními zaměstnavateli, je na naší univerzitě zajišťováno INFOCENTREM SUS.

INFOCENTRUM SUS jedná ve shodě s vedením univerzity a m.j. se podílí i na řešení
projektů:

Systém dlouhodobého sledování uplatnění absolventů vysokých škol a Informační systém
Poradenského centra VŠB - TUO Ostrava. Chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kteří se
podílejí na úspěšné činnosti INFOCENTRA SUS a popřát i do budoucna hodně zdaru.

Dovolte, abych Vám ještě jednou popřál dobrý start do školního roku 1998/99 i jeho
vydařený závěr.

Prof. Ing. Jaromír Polák, CSc.
Prorektor pro pedagogickou činnost
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aktivity studentů

Šlo o tradiční setkání, které se koná
pravidelně na počátku každého
školního roku a již tradičně se ti, kteří
přišli, měli možnost zeptat pánů
rektora a prorektora na vše, co je
v jejich studentském životě trápí a co
by chtěli zlepšit.

Úvodem informoval pan rektor
přítomné studenty o událostech, které
se přes prázdniny staly a o tom, co nás
v brzké budoucnosti čeká, např. o tom,
že letošní rok je rekordní v počtu
přijatých studentů, o tom, že brzy
proběhne generální rekonstrukce
budovy A v Porubě, která by měla
ušetřit až 40 % dosud vynakládané
energie na vytápění.

Velký prostor byl věnován
připravované mezinárodní konferenci
o inženýrským vzdělávání ICEE-99,
jejíž předchozí ročníky proběhly
v USA a v Brazílii a uspořádání
3. ročníku bylo mezinárodní řídící
komisí svěřeno právě naší univerzitě,
která v příštím roce oslaví 150 let
založení právě uskutečněním této
konference na naší škole.

Pan rektor v této souvislosti apeloval
na studenty, aby se zapojili do příprav
této konference a aby se také sami
aktivně podíleli i na jejím průběhu,
neboť se do Ostravy sjedou přední
světoví odborníci na inženýrské
vzdělávání.

Dále byli studenti informováni
o důsledcích implementace nového
zákona o vysokých školách v oblasti
studijní – pan prorektor zmínil některé
terminologické změny a především
praktické důsledky, které od 1. 1. 1999
začnou platit v celém rozsahu. V této
souvislosti byly zmíněny i poplatky,
které stanoví zákon o vysokých
školách.

Dále jsme se dozvěděli, že byla
v minulých dnech slavnostně otevřena

Fakulta stavební VŠB-TUO na ulici
Ludvíka Podéště a dále byly
zprovozněny těžké halové laboratoře
v areálu školy v Porubě.

Pan rektor hovořil také o změnách
v systému parkování, kdy se zvedla
diskuse, při které si studenti stěžovali,
na neustálé vykrádání aut parkujících
v areálu kolejí a menz, a to zejména
v době nastěhovávání na koleje. Další
dotazy se týkaly problematiky
studijních programů a bakalářských
zkoušek, doktorandského studia,
malého množství dostupných počítačů
v areálu kolejí, internetového patra na
kolejích a dalších více či méně
významných studentských problémů.

Vzhledem k účasti jen pár desítek
studentů, kteří nelenili a do nové
menzy na tuto zajímavou akci přišli,
šlo o setkání velmi příjemné a
neformální, kdy se studenti měli
možnost zeptat na jakoukoli otázku,
ale přitom je nutno říci, že většina
dotazů, která byla vznesena byla velmi
konstruktivního charakteru. Rovněž

všichni přítomní studenti velmi
rozumně přijali i pár záporných
odpovědí na své dotazy a pochopili
nelehkou situaci, ve které se vysoké
školství právě nalézá.

Výstižně se o tomto zmínil pan rektor,
který řekl: „…jsem sice rektorem asi
jeden a půl roku, ale za tu dobu mám
již čtvrtého ministra školství a asi
pátého náměstka pro vysoké školy a
v těchto neustálých změnách situace i
názorů se opravdu velmi těžce
pracuje…“

Účelem mého článku však není
citovat vše, co bylo řečeno, ale spíše
připomenout studentům, že akce
podobného charakteru nejsou zdaleka
pořádány jen pro členy akademických
senátů či prezídia SUS, ale že je
členové těchto orgánů pořádají právě
pro všechny ostatní studenty, kteří
nemají zajištěn tak kvalitní a stálý
přístup k informacích jako oni. A tak
až budete příště bědovat nad tím, že
danou věc nevíte, protože vám nikdo
nic takového neřekl, vzpomeňte si na
tento článek a na to, že existují
podobná setkání s vedením školy a
uvědomte si, že začít je vždy potřeba
nejprve u sebe. Šárka Vilamová

předsedkyně SK AS VŠB-TUO

Ten kdo přišel, ví zase o něco více
Dne 22. 10. 1998 se v sále nad novou menzou uskutečnilo další setkání rektora

VŠB-TUO prof. ing. Václava Roubíčka, CSc. se studenty, jemuž byl tentokrát
přítomen i prorektor pro pedagogickou činnost Prof. Ing. Jaromír Polák, CSc.,
který dokázal velmi fundovaně reagovat na dotazy studentů týkající se
jednotlivých studijní programů na fakultách.

Stavovská unie studentů

pořádá

PRAVIDELNÉ SETKÁNÍ STUDENTŮ
S ŘEDITELEM KOLEJÍ A MENZ VŠB-TUO

Na tyto i další Vaše zvídavé dotazy se pokusí
pan ředitel Ing. Jan Mikulčík se svými spolupracovníky

odpovědět na setkání

12. 11. 1998 v 17,00 hodin
v sále nad starou menzou.

Všichni jste srdečně zváni!

Co se přes prázdniny změnilo?

Co nás do budoucna čeká?

Zůstanou koleje součástí vysokých škol?

 Bude se rozšiřovat kapacita kolejí?

Jaké další novinky nás čekají v menzách?
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NABÍZÍ OKAMŽITÉ ŘEŠENÍ NEDOSTATKU PRACOVNÍCH SIL V OBDOBÍ
NÁRAZOVÝCH ZAKÁZEK A SEZONNÍCH PRACÍ

ZAJIŠTĚNÍ PRACOVNÍKŮ

VČETNĚ DOPRAVY, STRAVOVÁNÍ A UBYTOVÁNÍ

POJIŠTĚNÍ PRACOVNÍKŮ

PRO PŘÍPAD PRACOVNÍHO ÚRAZU

NÁSTUP PRACOVNÍKŮ
VE STANOVENÉM OBDOBÍ

ZPRACOVÁNÍ A VÝPLATA MEZD

KONTAKTY

wwwwwwwwwwwwwww.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz

Praha: 02-691 31 31 • Plzeň: 019-722 54 08 • Hr. Králové: 049-521 03 35
Č. Budějovice: 038-77 04 90 • Liberec: 048-535 52 58 • Ostrava: 069-699 62 90

Olomouc: 068-522 50 07 • Brno: 05-78 97 54 • Zlín: 067-758 32 19
Pardubice: 040-643 00 30

Stálou pozornost věnuje SK RVŠ
úseku kolejí a menz. Proto pokračuje
na MŠMT v Praze jednání se zástupci
ministerstva, jehož námětem je návrh
koncepce MŠMT na úseku KaM.
Výsledkem by měl být výběr jedné
z šesti variant možného postupu a
harmonogram nejbližšího vývoje.

Naši zástupci během měsíců června
až října uskutečnili také několik
zahraničních cest s cílem navázání
užších vztahů s obdobnými
organizacemi v jiných státech světa.

V termínu 15. - 20. 7. tak byla SK
RVŠ zastoupena v maďarském
Készthély, kde se konal mezinárodní
seminář, na kterém participovali
zástupci studentských organizací ze
zemí střední a východní Evropy.

Výsledkem jednoho z mnoha
jednání, které zde naši zástupci vedli,
bylo pozvání SK RVŠ na jednání
celoevropského studentského fóra,
které se sejde v polovině října
v Rakousku.

Předseda SK RVŠ Jan Morávek se
dále zúčastnil jako člen české delegace
1. Světového festivalu mládeže, který
proběhl v termínu 1. - 10. 8.
v Lisabonu v Portugalsku. Zároveň
zde navštívil místo jednání paralelně
probíhajícího Světového fóra  a
zahájení Světové konference ministrů
zodpovědných za mládež.

V říjnu se pak předseda SK RVŠ jako
člen vládní delegace zúčastnil Světové

SK RVŠ nezahálela ani o prázdninách
Studentská komora Rady vysokých škol, oficiální reprezentace

vysokoškolských studentů celé ČR, pracovala i v letních měsících, kdy většina
studentů tráví prázdniny na dovolených ať už doma nebo v cizině.

konference UNESCO o vysokém
školství v Paříži.

SK RVŠ dále intenzivně pracuje na
přípravách Celostátní studentské
konference, která proběhne na sklonku
letošního roku.

V současnosti stěžejní činností
Komise studijní a vědecké je analýza
postgraduálního studia na českých
vysokých školách.

S výsledky práce této komise ale
i s dalšími novinkami z SK RVŠ vás
postupně seznámíme v některých
příštích číslech Informátoru.

Roman Kozel
zástupce VŠB-TUO v SK RVŠ

Od 2. 11. 1998
nás chytnete na té správné vlně

RÁDIA KOLEJ
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Pane řediteli, můžete nám blíže
popsat nový stravovací systém?
Na jaře byla ve výběrovém řízení

vybrána firma, která by zde
zprovoznila moderní stravovací
systém. V průběhu prázdnin jsme tento
systém, který snad v republice zatím
nemá obdoby, prozkoušeli a naplno
pak rozjeli 1. října. Jak si jistě čtenáři
všimli, máme několik objednávkových
míst a to jak v samotné menze, tak
ve škole a na kolejích. O jeho
používání snad již není nyní potřeba
dlouze mluvit, jenom bych podotknul,
že z jeho používání vyplývají
dvě výhody. Především si každý
vybere jídlo podle své chuti a
finančních možností a také nemusí
stát velké řady. Očekáváme, že by
se strávníci měli rozmělnit do celého
času vydávání jídel. Je to dáno tím,
že každý dostane jídlo, které
si objednal a proto může přijít
kdykoliv. To klade samozřejmě
obrovské nároky na organizaci práce
a techniku práce v menze. Museli jsme
vybavit výdejny tak, aby jídlo bylo
teplé i čtvrt hodiny před ukončením
vydávaní, i kdyby to byla pouze jedna
porce. A to si možná málokdo
uvědomuje.

Jak se používání systému
promítne v hospodaření menzy?
Je otázkou co přinese v úsporách,

protože například lidi prozatím
neuspořil. Celá ta přestavba byla
vcelku nákladná, v každém případě
podaří se nám omezit strávníky, kteří
chodili načerno do menzy a stravovali
se tak na úkor studentů. Takže teprve
čas ukáže, co uspoříme. V každém
případě je nový systém zřízen
především pro studenty a do budoucna
samozřejmě počítáme s rozšiřováním
služeb.

Jaké jsou tedy vyhlídky na další
služby?
Jak jsem již řekl, dojde k jejich

rozšiřování a to dvěmi směry. Jednak
bude v budoucnu karta více plnit
funkci elektronické peněženky.
V menze bude možnost nakupovat více
věcí – nápoje, zeleninu, konzervy a
řadu dalších. A jednak by pak v místě
bývalého bufetu v menze, kde  se nyní
prodávají právě konzervy, měla
fungovat minutková kuchyně. Ta se
nám ale podaří rozjet naplno asi až
v příštím školním roce. Myslím si, že
studenti tuto službu přivítají.
V nabídce by měly být řízky, smažené
sýry, grilovaná kuřata, hranolky a řada
dalších lákadel. Důležité je přitom říci,
že cena těchto jídel bude obsahovat
státní dotaci. Samozřejmě je potřeba
vybavit tyto prostory potřebným
vybavením. Musím tak reagovat na
poznámku, že v počítačích například
nejsou uvedeny ceny. Je to především
z důvodu, že cen je řada a to vzhledem
k různým dotacím různých strávníků.
Jak říkám, je to otázka času. Konkrétně
ceny na jídelníčcích by měly být
vyřešeny v nejbližší době.

Je zabezpečen provoz menzy
v případě zhroucení systému?
Samozřejmě je s tím počítáno. Celý

systém je napojen na záložní zdroje a
ty jsou schopny zajistit funkčnost po
určitou dobu, v průběhu které by se
vytiskly seznamy strávníků. V případě,
že by porucha trvala delší dobu,
vydávání jídel by pak probíhalo
manuálně – zaškrtáváním právě
z těchto seznamů.

Jak se modernizace stravování
promítne v cenách stravenek?
To asi studenty zajímá nejvíce. Je

pravda, že celkově se cena stravenky

nepatrně zvedla. Toto zvýšení však
není vlivem nového systému
stravování. Ten naopak byl zaveden
proto, aby se student i za změněných
podmínek mohl stravovat tak draze
nebo levně jak sám chce. A zavedení
systému způsobilo, že se nezdražilo
o 2 Kč, ale v průměru jen 1,20 Kč.

V čem byly změněny podmínky
stravování studentů?
Důležité je, abychom si uvědomili,

jakou část stravenky dotuje stát.
Student podle nového nařízení vlády
zaplatí celou spotřebu surovin, dříve
však sníženou o 4,20 Kč. Tuto dotaci
právě stát zrušil. Stát potom dále jako
doposud podle přepočtů z loňského
roku doplácí 17,10 Kč na režie – tedy
platy, energie, potřebné opravy,
vybavení kuchyní a jídelen,
ale také např. úklidové prostředky.
Z jednoduchého výpočtu pak vyplývá,
za kolik se vaří.

Protože zrušením dotace se jednalo
o velký cenový nárůst, bylo
rozhodnuto vedením školy, že
v Ostravě se od 1. 3. 1998 sníží
příspěvek pouze o 2,20 Kč a od 1. 9.
se teprve zruší úplně, ale nabídne se
studentům možnost, aby si vybírali
i jídla levnější.

Kolik tedy bude student platit za
jídlo?
Jak již jsem řekl, záleží to na

finančních možnostech studenta.
Nejlevnější jídlo pro něj může být
i za 13 korun. Např. kapustová polévka
a rýžový nákyp za 13 Kč, gulášová
polévka a bramborák s uzeninou za
13,50 Kč. Budeme se snažit držet
jedno jídlo denně v ceně kolem 15 Kč,
zároveň je tu ale možnost pojíst třeba
i za 25 korun. Vegetariánská strava se
pohybuje kolem dvaceti korun.
Snídaně se drží v cenách 15 - 17 korun,
snídaně do tašky jsou trochu dražší. Je
to dáno například tím, že zde jsou
balené salámy atd.

Děkuji za rozhovor
Pavel Adam

Hurá na oběd s elektronickou peněženkou
Nového stravovacího systému na bázi magnetické bezdotykové karty jsme se

dočkali již i v naší menze. Pokrok nám tak opět naznačil, že jde nenávratně
kupředu a forma elektronické peněženky nemine ani toto odvětví. Co to
znamená pro nás, strávníky, jsme se zeptali ředitele Kolejí a menz VŠB-TUO
Ing. Jana Mikulčíka.

naše adresa

http://www.vsb.cz/STUDENTI/SUS/informator/frontpage/frontpage.htm
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Program sestává z pěti projektů:
a) statistické údaje a ukazatele ve

vzdělávání,
b) zajišťování kvality na vysokých

školách,
c) uznávání diplomů a studijních kreditů

získaných v zahraničí,
d) údaje o vysokém školství, databáze

ORTELIUS,
e) Evropská integrační studie.

Cíle vedou především ke zvyšování
způsobilosti zemí programu PHARE pro
integraci do evropského regionu a podpoře
rozvoje vzdělávacích aktivit v oblasti
přípravy veřejné správy na vstup do EU.

Vysoká škola báňská – Technická
univerzita Ostrava vstoupila do tohoto
programu v únoru 1998, kdy na základě
požadavku řídícího centra programu
v Bruselu byly zahájeny práce na
zpracování samoevaluačních zpráv za
celou VŠB-TUO, speciálně pak za komisi
programu vybranou FEI VŠB-TUO. Na
zpracování těchto „Self-evaluation
Reports“ se podíleli vedoucí akademičtí a
hospodářští pracovníci školy respektive
FEI za vedení vnitřního evaluačního

Jak je VŠB-TUO připravena na vstup do Evropy?

výboru VŠB-TUO, resp. FEI (koordinátor
na VŠB-TUO prof. RNDr. Petr Wyslych,
CSc., koordinátor na FEI Dr. Ing. Radim
Briš). Tyto samoevaluační zprávy byly
komisi zahraničních expertů předány
v květnu 1998 jako výchozí podklad pro
vlastní evaluační řízení.

To se uskutečnilo na VŠB-TU Ostrava
ve dvou fázích (21.-23. 9.1998 pro
VŠB-TU Ostrava jako technickou vysokou
školu, 30. 9.-2. 10. 1998 pro FEI jako
vybranou fakultu). Komise zahraničních
expertů na základě samoevaluačních zpráv
ověřila uvedené údaje a vždy v průběhu
tří dnů na mnohých jednáních doplňovala
informace v jednotlivých projektech
programu PHARE.

Mezinárodní komise jmenovaná řídícím
centrem v Bruselu (zastoupeny Francie,
Dánsko, Německo, Polsko, Maďarsko,
Česká republika) v průběhu jednání
diskutovala dvakrát po tři dny s rektorem,
prorektory, děkany, vedoucími

hospodářskými pracovníky školy, členy
akademického senátu, zástupci SUS,
IAESTE, AIESEC a studenty s cílem
získat ucelený obraz o organizaci a
vzdělávacích aktivitách na VŠB-TU
Ostrava. Jedno dopoledne věnovala
komise také úzce specializovanému
jednání k problematice fakult na
VŠB-TUO.

V závěru pobytu při závěrečném jednání
s kolegiem rektora vyjádřili členové
komise spokojenost s průběhem evaluace
na VŠB-TUO. Svědčí o tom i interview,
které předseda komise pan prof. Dr.
Edward Jezierski po ukončení mise komise
poskytl tisku. Mimo jiné vyjádřili členové
komise značné uspokojení nad jazykovými
znalostmi našich studentů.

Závěrečnou zprávu hodnotící jak průběh
evaluace, tak úroveň naší vysoké školy
podle náročných kritérií EU obdržíme
v průběhu následujících dnů. Z vyjádření
členů komisí při závěrečném jednání a
z různých ohlasů a reakcí zahraničních
expertů v komisích však lze usuzovat, že
VŠB-TU Ostrava v této zkoušce obstála a
že jako pilotní škola České republiky
českému technickému vysokému školství
ostudu neudělala.

Na to, abychom věděli definitivně, jak
jsme v kontextu srovnání s vysokými
školami zemí programu PHARE zařazeni,
jak jsme na integraci do Evropy připraveni,
co ještě budeme muset udělat a vylepšit,
na to si musíme počkat ještě do okamžiku
obdržení závěrečné hodnotící zprávy.
O výsledku budeme samozřejmě
akademickou obec informovat.

Prof. RNDr. Petr Wyslych, CSc.
prorektor pro organizaci a rozvoj

VŠB-TU Ostrava,
předseda koordinačního výboru

evaluace na VŠB-TUO

Vysoká škola báňská – Technická
univerzita Ostrava byla vybrána jako
pilotní česká vysoká škola
k evaluačnímu řízení v rámci
programu Evropské komise Phare
„Multi-country Co-operation in
Higher Education“. Cílem programu
financovaného z prostředků EU je
podporovat spolupráci ve vybraných
oblastech vysokého školství v zemích
programu PHARE a podporovat
rozvoj jejich vysokoškolských systémů
v evropském kontextu.

Budova VŠB-TUO

Budova Fakulty stavební VŠB-TUO na ulici L. Podéště
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Ty ještě nemáš zřízen Studentský
osobní účet?

Jistě jste si již povšimli půvabné dlouhovlasé brunetky, která se na vás usmívá ze
všech informačních materiálů Moravia Banky a nabízí vám zřízení Studentského
osobního účtu. V minulém čísle jsme vás informovali o výhodách, které sebou
vlastnictví účtu přináší a dnes bychom vám rádi sdělili další cenné informace.

V posledních dnech vás začali ve škole
i na kolejích obcházet naši spolupracovníci
a nabízet vám zřízení Studentského
osobního účtu - zvýhodněného produktu
Moravia Banky, určeného pouze pro
studenty vysokých škol. Úspěšnost našich
zástupců byla obrovská - drtivá většina
z vás totiž rychle pochopila, že se jí nabízí
služba, jaká dosud nemá v této oblasti
obdoby. Nejen, že si žádost o zřízení účtu
můžete rovnou sepsat s naším zástupcem,
ale během pár dnů  za vámi přímo do školy
či na koleje přijedou pracovnice Moravia
Banky a vydají vám Smlouvu o zřízení
účtu, platební kartu VISA Electron a
dokonce také ihned i PIN k této kartě.

A aby toho nebylo málo, vzhledem
k tomu, že management Moravia Banky
dobře zná přesnou charakteristiku
současného vysokoškoláka - tedy rozum a
línost, otevře Moravia Banka do konce
letošního roku samoobslužnou zónu
v areálu VŠB-TUO, konkrétně v hlavní
budově školy v přízemí.

Zaměstnanci a studenti ekonomické
fakulty však také nemusí truchlit, neboť
jen několik minut od ekonomické fakulty
se nalézá nová pobočka Moravia Banky
(na pěší zóně - bývalý Dům potravin).
Provozní doba Moravia Banky je
8-19 hodin, což je v bankovním sektoru
doba ojedinělá. Mimo to můžete využívat
síť bankomatů z nichž v Porubě je zatím
nejblíže bankomat na Fakultní nemocnici
a v Ostravě bankomat na pobočce
v blízkosti hotelu Imperiál.

Pro zřízení Studentského osobního účtu
však vůbec není potřeba chodit do banky,
stačí jen provést jednu z následujících
dvou možností:
1. Vyčkat příchodu pracovníka

INFOCENTRA a u něj si ihned žádost
o zřízení účtu vyplnit

2a) Na kolejích zajít na kancelář
INFOCENTRA (koleje, E320)
v úředních hodinách tj. v pracovních
dnech od 8 do 12 hodin a požádat
tamního pracovníka o sepsání žádosti

2b) Na ekonomické fakultě nebo na
VŠB-TUO v Porubě navštívit místa
uvedená na informačních nástěnkách.

Poté už stačí pouze vyčkat na termín, ve
kterém se dostaví na koleje pravidelně
každou středu či do školy v Porubě každý
čtvrtek a na EkF pak vždy ve středu

pracovnice Moravia Banky a vydají vám
všechny potřebné dokumenty, kartu a PIN,
tak aby váš účet mohl začít plnit svůj účel
- tedy šetřit vám čas a peníze. Pokud se
z jakýchkoli důvodů nemůžete na předání
dostavit, stačí ve dnech následujících po
termínu předávání navštívit vámi určené
obchodní místo (tj. pobočku Moravia
Banky), kde si můžete všechny dokumenty
včetně karty a PIN převzít.

Účet lze fantasticky využít nejen při
pravidelných platbách, ale při troše dobré
vůle vám na něj mohou zasílat
pravidelným bezhotovostním převodem
vaši rodiče zasloužené kapesné.

Aby nezůstalo jen u strohých informací,
vybrali jsme pro vás některé názory
majitelů Studentských osobních účtů:

„Už se těším na samoobslužnou zónu,
díky které nebudu muset vůbec chodit do
banky a vše si vyřídím přímo ve škole.“

(student 3. ročníku FEI)
„Zatím jsem se rozhodla účet využít tak,

že jsem si na něj od rodičů nechala
převádět pravidelné měsíční kapesné, tak
abych si nemusela hotovost vozit vlakem
a riskovat , že o ni přijdu.“

(studentka 2. ročníku EkF)
„Díky tomu, že jsem si dal hranici

denního výběru peněz z karty až na
20 tisíc, už mě na mých pravidelných
cestách po celé republice nemůže zaskočit
nedostatek hotovosti.“

(student 2. ročníku DRS)
-šAv-
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otázky pro…

Pane předsedo, od 1. 1. 1999
začnou platit všechna ustanovení
nového zákona o vysokých školách.
Jak se obecně díváte na změny, které
tento zákon přinese vysokým
školám, domníváte se, že budou
pozitivní nebo snad ztíží situaci
v českém vysokém školství?
Tato otázka je velmi složitá. Obecně

bych řekl, že jde o změny pozitivní, ale
jistě můžeme v zákoně najít
i ustanovení, která mohou život vysoké
školy zkomplikovat. Nejpodstatnější
změnu, a to změnu veskrze pozitivní,
vidím ve změně právní formy vysokých
škol na veřejné vysoké školy a
především v tom, že byla VŠ dána úplná
samostatnost v rozhodování a řízení.

Co se týče negativní situace ve
školství, ta nevyplývá ze zákona, ale je
ovlivněna nedostatkem prostředků na
financování vysokých škol. Tato situace
je však odrazem momentálního stavu
naší ekonomiky, nikoli důsledkem
nového zákona o vysokých školách.
Podle mého názoru se problémem může
stát výklad ustanovení zákona
o akreditaci vysokých škol a do
budoucna bude potřebné zajistit, aby
nedocházelo ke zkreslujícím výkladům
těchto ustanovení.

Jaké konkrétní změny Vy osobně
považujete za nejdůležitější
z hlediska pedagogů a z hlediska
studentů?
Obecně jsem na tuto otázku již vlastně

odpověděl. Pokud mám tedy důsledky
zákona rozdělit na možné dopady na
pedagogy a studenty, myslím si, že
nejdůležitější je, že díky své
samostatnosti si může škola své vnitřní
předpisy vytvořit a schválit sama. Pak
už záleží pouze na vysoké škole, jaké
vnitřní předpisy si v souladu se zákonem
vytvoří a zda tyto předpisy budou
v Akademickém senátu schváleny. Mezi
tyto vnitřní předpisy patří především
Statut veřejné vysoké školy, Volební a
jednací řád Akademického senátu
veřejné vysoké školy, Studijní a
zkušební řád, Stipendijní řád a pro
zaměstnance určitě stěžejní Vnitřní

Co nás čeká v novém roce?
Nejen akademická obec, ale i celá naše společnost několik let napjatě

očekávala přijetí nového zákona o vysokých školách. Po rozsáhlých diskusích
byl v dubnu t. r. zákon schválen. Na implementaci nových právních norem do
celoškolských předpisů se největší měrou podílí Akademický senát, jehož
schválením musí tyto předpisy projít. Na to, jaké změny nás tedy od počátku
příštího roku čekají jsem se zeptala předsedy Akademického senátu
VŠB-TUO, doc. PhDr. Ing. Jana Novotného, CSc.

mzdový předpis. Všechny tyto předpisy
si každá škola stanoví sama, budou tedy
platné pouze pro danou vysokou školu.
Z hlediska pedagogů a studentů tedy
bude záležet především na tom, jak
budou dané vnitřní předpisy vysoké
školy kvalitně a dobře zpracovány.

Jak se díváte z pozice své funkce
na to, že zákon nestanoví školné, ale
hovoří pouze o jisté formě poplatků?
Já osobně zastávám názor, že vzdělání

je záležitostí celé společnosti, nikoli
jednotlivce a stát by tedy měl dbát na
rozvoj vzdělanosti vlastního národa.
V menších státech, které se nemohou
pochlubit nalezišti nerostných surovin
nebo rozsáhlými technickými
možnostmi vidím problém vzdělanosti
ještě významnější a jsem jednoznačně
proto, aby stát podporoval růst
celospolečenské vzdělanosti. Z toho
důvodu hodnotím ustanovení zákona
o poplatcích jako vhodné řešení, protože
podpora státu z jedné strany je
v pořádku, ale nesmí docházet k tomu,
že budou z vysokých škol zabezpečovací
ústavy pro ty, co nechtějí studovat, ale
pouze lehce žít se všemi studentskými
výhodami, které sebou přijetí na
vysokou školu přináší. Proto se mi líbí,
že ti, kteří setrvávají na vysoké škole
déle, než je řádná délka studia, a tím
zabírají místo ostatním zájemcům
o vysokoškolské studium, budou muset
za prodloužení doby svého studia
zaplatit určitý poplatek.

Mezi akademickou obcí nyní
probíhá diskuse o tom, zda jsou
pravomoci Akademického senátu
novým zákonem o vysokých školách
omezeny. Jaký je Váš názor na tento
problém?
Já s tímto nemůžu souhlasit, neboť

schvalování všech vnitřních předpisů,
které jsou pro řádné fungování vysoké
školy prvořadé projednává a schvaluje
právě Akademický senát. V této
souvislosti bych rád poděkoval členům
především legislativní a ekonomické
komise Akademického senátu
VŠB-TUO, za ohromný kus práce,
kterou odvedli a dosud odvádějí při
tvorbě těchto nových vnitřních předpisů.
Jediné co nově senát neschvaluje jsou
studijní programy, což ale považuji za
vhodné, neboť si myslím, že vědecká
rada je ten orgán, který je schopen díky
svému složení lépe určit směr dalšího
vývoje v oblasti náplně studijních
programů.

Čím se Akademický senát tedy
zabývá nyní?
Nyní se zabývá postupným

zpracováváním a projednáváním výše
uvedených vnitřních předpisů dle
harmonogramu, který sestavilo vedení
školy. Toto období bychom rádi využili
ke sjednocení všech významných
předpisů i na fakultách v rámci celé naší
vysoké školy. V Akademickém senátu
jsme se např. dohodli na tom, že volby
do senátu se budou vždy konat do května
a funkční období členů senátu bude
tříleté a bude začínat vždy od 1. 9.
daného roku. To by mělo přispět
k lepšímu zajištění projednávání a
schvalování všech významných
předpisů.

Děkuji za rozhovor.
Šárka Vilamová

Studentská komora Akademického senátu Ekonomické fakulty VŠB-TUO
pořádá setkání se studenty

na téma

VŠE CO VÁS ZAJÍMÁ O AKADEMICKÉM SENÁTU
aneb jaké změny přináší zákon o vysokých školách.

Setkání se uskuteční

10. 11. 1998 od 16.00 hodin na fakultě v místnosti B 353.

Všichni studenti Ekonomické fakulty VŠB-TUO jsou srdečně zváni!

Za Studentskou komoru Akademického senátu

Šárka Vilamová
předsedkyně SK AS EkF
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Co hráči a hráčky při zápasech doma
postrádají? Na tento dotaz odpověděl
předseda oddílu volejbalu VSK
VŠB-TUO PaedDr. Aleš Hrab:
„V domácím prostředí by měli hrát naši
volejbalisté v opravdu domácí
atmosféře, kterou by měli vytvořit
diváci - naši kamarádi studenti! Tato
atmosféra nám zatím chybí a je to
opravdu smutný pohled, když při
kvalitních utkáních národní ligy zeje
naše nová pěkná Sportovní hala
VŠB-TUO prázdnotou. Chtěl bych
jménem hráčů vyburcovat všechny
studenty, bydlící na kolejích, aby přišli
povzbudit své kamarády a
kamarádky!“

Družstvo „A“ mužů, vedené
v loňském ročníku trenérskou dvojicí
PaedDr. Hrab, Mgr. Málek, je jediným
vysokoškolským družstvem v soutěži.
Loňský cíl byl splněn, družstvo udrželo
soutěž, po počáteční 9. příčce se
v závěru soutěže výrazně zlepšilo a
konečné 6. místo je úspěchem.

Družstvo „A“ žen trénuje PaedDr.
Zlatava Jakubšová a po postupu
z krajského přeboru I. tř. do národní
ligy bylo jednoznačným cílem udržení
v soutěži a vytvoření perspektivního
družstva. Po první polovině soutěže
hrálo družstvo velmi dobře a
figurovalo dokonce na 2. místě, ale
druhá zimní polovina soutěže byla
poznamenána zraněními a výpadky
klíčových hráček. Konečné 5. místo
bylo velmi cenné a věřme, že i vstup
do nových bojů o ligové body bude
úspěšný. Příprava na sezónu byla
kvalitní, o čemž svědčí i 3. místo na
turnaji ve Frenštátě p/R., kde hrála
i družstva z vyšších soutěží!

Vedení oddílu by chtělo poděkovat
touto cestou Ing. Ivanu Mrázovi, firmě
AVÍZO za finanční podporu, díky které
se mohl oddíl volejbalu kvalitně
připravit na boje o body v soutěžích.

Mgr. Jiří Žídek
KTVS

Přij�te povzbudit volejbalisty
VŠB-TUO!

Oddíl volejbalu je nejpočetnějším oddílem v rámci Vysokoškolského
sportovního klubu VŠB-TU Ostrava nejen absolutním počtem členů (76), ale
též počtem družstev, která hrají pravidelné soutěže (5). První družstva mužů
a žen hrají svá utkání na domácí půdě ve Sportovní hale VŠB-TUO, která
nabízí volejbalistům perfektní podmínky.

Úterý a středa, 17:30 a 20:00 hodin.
V sále nad starou menzou v areálu kolejí.
Vstupné 30-40,-Kč.
Prodej od 17:15 a 19:30 v šatně v přízemí.

3.11. Zaříkávač koní
Po nehodě se zdálo, že rány malé Grace

a jejího koně tuláka již nemůže nikdo
vyléčit. Pak ale matka objevila v Montaně
muže, který znal lék. Robert Redford
v melodramatu o víře, naději a uzdravení.

4.11. Povodeň
V Huntingburgu opět nastává periodická

katastrofa. Hotovost z místní banky
ohrožuje nejen vodní živel, ale i Jimova
banda, která se chystá do akce.
Katastrofický akční thriller.

10.11. Godzilla
Nechtěný vedlejší produkt francouz-

ských nukleárních pokusů si to namířil na
New York. Času není nazbyt, protože
Godzilla ničí vše, co jí přijde pod tlapu,
ale také možná chystá přivést na svět malá
godzillata…

11.11. 7 let v Tibetu
Dobrodružný film na motivy skutečných

událostí. Příběh rakouského horolezce
H. Harrera o jeho dlouhé cestě ze
zajateckého tábora, přes Himaláje, až
k vlastnímu srdci.

17.11. Lepší už to nebude
Melvin Udall (Jack Nicholson) je

úspěšný spisovatel kýčovitých románků.
Žije sám na Manhattanu a s požitkem
znepříjemňuje život všem v okolí. Pouze
protřelá číšnice Carol Connellyová (Helen
Huntová) má jazyk dost ostrý na to, aby
dokázala Melvina usadit. Skvělá komedie
ověnčená Oscary za oba hlavní herecké
výkony.

18.11. Big Lebowski
Říkají mu Dude, živí se tím, že nemaká,

a nejčastěji válí kuželky s Johnem a
Stevem. ale pak si ho spletou s milionářem
a jeho život se zhroutí. Absurdní komedie
o výkupném a brčálově zelených nehtech.

24.11. Armageddon
Gigantický asteroid se řítí proti zemi.

Katastrofa je nevyhnutelná. NASA vysílá
proti hrozbě z vesmíru speciální
sebevražedné komando. Bruce Wilis
v akčním sci-fi thrilleru roku.

25.11.Vrtěti psem
Nežli zkompromitovat prezidenta, je

lepší vymyslet světovou válku…
Profesionální mystifikátoři Robert De Niro
a Dustin Hoffman geniálně mlží ...
Komedie. -rAk-

MÁTE ZÁJEM
o mobilní telefon

NECHCETE PLATIT 3.465 Kč
za aktivaci

CHCETE UŠETŘIT 2.115 Kč?
Jak na to, vám ochotně poradí na INFOCENTRU SUS
každý den mezi 8. a 12. hodinou,
příp. na telefonu 069/699 62 01 ve stejnou dobu
a 069/699 63 75 nonstop záznamník

A NAVÍC   Ti z vás, kteří si zřídili Studentský osobní účet

Moravia Banky, a.s. prostřednictvím INFOCENTRA SUS

získávají 100 Kč  DALŠÍ SLEVU
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Soutěž o ceny

První pravidlo z minulého čísla ještě
máme v živé paměti: „Vžij se do
postavení druhého“. Nyní nás čeká
pravidlo další:

Historie zná osvědčený způsob, jak
přimět téměř kohokoliv, aby udělal
cokoliv, co je v jeho silách:

„Zaonačit věci tak, aby si to daná
osoba přála.“

Jak dostat jedničku (pro vyznavače
praktického minima - jak tedy prolézt).

Student dostane u zkoušky jedničku,
či jinou známku v dané situaci
relativně dobrou tehdy, jen tehdy a
právě tehdy, když si učitel přeje dát mu
ji. Motivy těchto učitelových přání
mohou být samozřejmě rozdílné, až

protichůdné. Motivem může být
například:

Učitel je celkově seriózní člověk. Má
své pevné zásady, je z hloubi duše
spravedlivý. Vy, student, jste podal
solidní výkon, který nejlepší možné
známce odpovídá.

Učitel je převážně seriózní člověk.
Občas mu v hodnocení lidí něco ujede,
občas se objeví i drobný trvalejší
předsudek. Vy, student, mu třeba moc
sympatický nejste. Ale váš výkon byl
natolik dobrý, že horší známka
(vyhazov, propadnutí) by příliš bila do
očí. Případná kyselá atmosféra kolem
jeho špatné známky za váš dobrý
výkon by vyvolala rozruch,
o který dotyčný kantor nestojí.
Částečně kvůli své (nešpičkové,
ale přece jen jakési) serióznosti,
částečně kvůli své pohodlnosti vám tu
jedničku dá.

Váš výkon je poslabší, ale učiteli jste
z jakéhokoliv vědomého, či
podvědomého, vysvětlitelného, či
nevysvětlitelného důvodu sympatický.

Váš výkon je solidní. Učiteli jste
velmi nesympatičtí, je s vámi přímo na
kordy. Ale kolem vašeho vzájemného
vztahu už je na škole velký rozruch,
zkouška je třeba komisionální, při
pětce hrozí opravdu velký cirkus a
popotahování. Má to učitel zapotřebí?
Nemá. On si přeje „nemít to
zapotřebí“. To je rozhodující důvod,
proč vás nechá v daném případě projít.

Zařidme tedy věci tak, aby si kantor
na konci zkoušení udělení dobré
známky co nejvíce přál. Nebo
u konkursu - aby si komise ze všech
možných uchazečů vybrat nás přála ze
všeho nejvíce.

Celou knihu „Uspějte u zkoušek a
konkurzů“ (vydalo nakladatelství
REPRONIS Ostrava 1998), ve které
jsou výše uvedené řady blíže
specifikovány, je možné koupit
v obchodech SUS nebo získat další
informace v Konzultačním středisku
Gruber-TDP, Ostrava, ul. 30.dubna
2A, tel. 611 30 02.

-rAk-

Jak uspět u zkoušky II
Přesně tak, jak jsme vám slíbili přinášíme dnes další část moudrých postřehů

z knihy Ing. Davida Grubera. Kdo bude číst pozorně, jistě brzy ocení, co
všechno již zvládá s menšími obtížemi než kdysi.

Nemám co na sebe
aneb
malá instruktáž o odívání
(nejen pro ženy)

Termín:
25. 11. 1998
v 16,30 hodin

Kde:
učebna C 3

Náplň:
1. Proč je

důležité být
na určitou
příležitost
správně
oblečen

2. Rozčlenění
oděvu podle
příležitosti, stylu,
tvaru, barev

3. Oděvní doplňky
kabelky, boty,
pásky, šátky,
šperky

4. Letmý návod
na „domácké
určení“ plus
demonstrace

Vstupné:
pouze 20,- Kč
(což je při cenách
podobných akcí
téměř zdarma)

Na následující řádky se těší především ti
z  vás, kteří nám odevzdali své odpovědi
na soutěžní otázky z minulého čísla.

Jak už je tradicí, otázky byly jednoduché
a odpovědi byly tudíž většinou správné.

Pro pořádek si je však nejprve
připomeňme:
1. Minimální úročení osobních účtů

zaměstnanců a studentů VŠ u Moravia
Banky, a.s. je 3,5 % p.a.

2. JOB – centrum Ostrava poskytuje
služby od roku 1990

3. Poplatek za V.I.P. členství SUS pro
období říjen 1998 – červen 1999 činí
60Kč

A kdo tedy vyhrál?
1. cena: taška s reklamními předměty

Moravia Banky, a.s. – Růžena Ježková
2. cena: reklamní předměty Moravia

Banky, a.s. – Jiří Drápal
3. cena: CD Lucie Bílé od Moravia Banky,

a.s. – Iveta Weberová
4. cena: taška s reklamním oblečením

společnosti JOB - centrum Ostrava –
Ilona Hradilová

5. cena: tričko s logem fakulty
(univerzity) dle vlastního výběru –
Tomáš Horák

Pokud i vy chcete mít šanci příště vyhrát,
odpovězte na naše dnešní 3 soutěžní
otázky :
1. Ve kterém městě sídlí společnost

KAROSA a.s.?
2. Který film bude promítat kino

Průvan 17. listopadu?
3. Jakou další slevu nabízí

INFOCENTRUM SUS studentům
VŠB-TUO, kteří si zde také založili
Studentský osobní účet Moravia
Banky, a.s., při zakoupení mobilního
telefonu a aktivace?

Své správné odpovědi noste na
INFOCENTRUM SUS, resp. do obchodů
SUS a nebo je vhazujte do schránek, které
jsou umístěny na kolejích s označením:

INFORMÁTOR
INFOCENTRUM

- nejpozději však do 18.11.1998
(Jinak výhry propadnou)
Kdo věnuje ceny do soutěže tentokrát?

KAROSA a.s.
Moravia Banka, a.s.

JOB - centrum Ostrava
Stavovská unie studentů

VŠB-TUO
Kino

-rAk-
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Konat, znamená demonstrovat, že to
víš.

Učit druhé, znamená připomínat jim,
že to ví stejně dobře jako ty.

Všichni jste zároveň žáci, praktikanti
a učitelé.

Tvou jedinou povinností
v kterémkoli životě je být pravdivý
sám k sobě.

Být pravdivý ke komukoli jinému
nebo čemukoli jinému je nejen
nemožné, ale také známkou falešného
mesiáše.

Nejjednodušší otázky jsou také ty
nejhlubší. Kde ses narodil? Kde je tvůj
domov? Kam míříš? Co děláš?

Přemýšlej o nich čas od času a
pozoruj, jak se tvé odpovědi mění.

Nejlépe učíš to, co se sám nejvíc
potřebuješ naučit.

  „Nějak jsi tam zmlknul, Richarde,“
ozval se Shimoda, jako by si chtěl se
mnou povídat.

  „Ano,“ řekl jsem a pokračoval ve
čtení. Byla-li ta kniha pouze pro mistry,
pak jsem si ji rozhodně nechtěl nechat
ujít.

Žij tak, aby ses nikdy nemusel stydět,
bude-li cokoli z toho, co uděláš nebo
řekneš rozhlášeno po celém světě –
dokonce i když to, co je rozhlašováno
není pravda.

Tví přátelé tě během první minuty
vašeho setkání poznají lépe než tví
známí za tisíc let.

Nejlepší způsob, jak se vyhnout
odpovědnosti, je říci: „Mám
odpovědnost.“

Všiml jsem si na té knize něčeho
zvláštního: „Ta knížka nemá číslovaný
stránky, Done.“

„Ne,“ odpověděl, „stačí ji otevřít a
najdeš právě to, co nejvíc potřebuješ.“

„Kouzelná knížka!“
„Ne. Můžeš to udělat s kteroukoli

knihou. Můžeš to udělat i se starýma
novinama, když budeš číst dost
pozorně. Ještě jsi to nezkoušel, myslet
na nějaký problém, pak otevřít
nejbližší knížku a sledovat, co ti
řekne?“

„Ne.“
„Tak to někdy zkus.“

OLIN

„Jsme hraví, bavící se tvorové, vydry vesmíru. Nemůžeme zemřít,
nemůžeme se zranit o nic víc, než se mohou zranit iluze na plátně.
Ale můžeme věřit, že jsme zranění, do těch nejbolestivějších detailů,
do jakých chceme. Můžeme věřit, že jsme oběti, zabíjené a zabíjející,
zmítané štěstím a smůlou.“

Kniha - přítelkyně člověka

(úryvek z knihy)
  „Kde se učíš takový věci, Done? Víš

toho skutečně tolik, nebo se mi to jen
zdá? Ne. Ty toho opravdu víš hodně.
Je to všechno jen cvik? Existuje nějaký
formální kurz, aby ses stal Mistrem?“

  „Dají ti k přečtení knížku.“
  Pověsil jsem právě vypraný

hedvábný šátek na řídící lanka a
překvapeně jsem se na ně podíval.
„Knížku?“

  „Příručku pro Spasitele. Je to něco
jako bible pro odborníky. Někde ji tady
mám, jestli tě to zajímá.“

  „No jasně. Myslíš normální knihu,
která ti poví…?“

  Chvíli přehraboval v zavazadlovém
prostoru za opěrkou hlavy v kabině
Travel Airu a vylovil malý svazek,
jehož desky vypadaly jako z kůže.

Rukověť Mesiáše & Rady pro
Pokročilou Duši

„Co myslíš tou Příručkou pro
Spasitele? Tady je napsáno Rukověť
Mesiáše.“

„No, něco takovýho.“ Začal sbírat
věci kolem svého letadla, jako kdyby
bylo načase pokračovat v cestě.
Listoval jsem knihou; sbírka hesel a
myšlenek v malých odstavcích.

Učit se, znamená objevovat to, co už
víš.

RICHARD BACH
Iluze

Kniha, která následovala po
Jonathanu Livingstonovi Rackovi, je
příběhem mystického dobrodružství
dvou letců, kteří se setkali na jednom
z polí amerického středozápadu, neboť
oba dělají, co skutečně dělat chtějí.
Připomíná to tak trochu okamžik, ve
kterém skončil Racek (mimochodem
taky skvělá kniha).

Myšlenky, ukryté za slovy, jsou
jednoduché a mají platnost
i v každodenním životě: zjisti, co chceš
dělat ze všeho nejvíc; dělej to, ať už je
to cokoli; a měj tak záruku, že tvůj
život bude velmi těžký a velmi šťastný.

Iluze jsou příběhem o společníkovi.
„Co kdyby se objevil někdo, kdo by
mě mohl naučit, jak to v mém světě
chodí a jak do něj mohu zasahovat?
Co kdyby Siddhartha nebo Ježíš
vstoupil do naší doby se svou mocí,
kterou měl nad iluzemi tohoto světa,
neboť znal skutečnost, jež se za nimi
skrývá? A co kdybych se s ním mohl
potkat osobně, kdyby třeba létal
v dvouplošníku a přistál na stejné louce
jako já?“

Z takových úvah – z těchto velkých
„Co kdyby…?“ – vznikly Iluze a tento
vzrušující a neustále znepokojující
dialog mezi Richardem a skutečným
Mesiášem, který se rozhodl, že
toho nechá.

Tato kniha bude
pro každého znamenat
něco jiného: zábavný
příběh o zázracích na
mihotavém plátně
tohoto světa…
znepokojující kniha
o skutečnosti a zdání
skutečného… zvláštní
pohled na to, jak by mnozí
z nás mohli žít a jak někteří
z nás žijí.

Je to kniha, která pro vás může
být užitečným podnětem, možná
i změní váš život, ale rozhodně
vám udělá dobře na duši.



INFOCENTRUM SUS

můžeme nabídnout VŠEM podnikům:
ZAŘAZENÍ DO DATABÁZE PODNIKŮ

poskytování informací studentům o našich jednotlivých partnerech
z řad spolupracujících společností

(na základě dotazníku, který vám rádi zašleme)

VYUŽÍVÁNÍ DATABÁZE STUDENTŮ
poskytování informací o studentech (osobní údaje, studium a
praxe, dovednosti a omezení, nároky na zaměstnavatele …)

PREZENTACE SPOLEČNOSTI
zajištění prezentací spolupracujících společností na půdě školy, inzerce

v časopise INOFORMÁTOR, prezentace v kolejním rozhlase

ODBORNÉ PRAXE (STÁŽE)
zajištění studentů pro odbornou činnost na pracovištích našich partnerů

MOŽNOSTI DALŠÍHO VZDĚLÁVÁNÍ
zajištění školení, odborných seminářů, vzdělávacích a jazykových kurzů

Pokud nás chcete kontaktovat,
použijte, prosím:

tel.: 069 / 699 63 75
nonstop 24 hodin denně

069 / 699 62 01
každý den od 8. do 12. hodiny

fax: 069 / 699 63 75
e-mail: icentrum@post.cz

Případně nás najdete na
adrese:

Studentská 1770 (E320)
700 32 Ostrava Poruba

denně mezi 8. a 12. hodinou



Pracovní příležitost pro každého!

ČS - stavební spořitelna

hledá v souvislosti s obchodními plány

pro nastávající období

další spolupracovníky po celé ČR.

Uvítáme zájem zkušených osob,

ale i mladých lidí, kteří hledají novou perspektivu.

Věk nerozhoduje, ale důležitá je chu� do práce!

Školení i zavedení do praxe zdarma.

Kontaktujte nás,

budete příjemně překvapeni finančními

podmínkami i způsobem práce!

Regionální zastoupení ČSST v Ostravě

tel.: 069/617 51 10, 611 38 47

Poradenské kanceláře
nabízejí komplexní služby v oblasti financování bydlení

- stavební spoření
- změny smluv, vyhledání optimální varianty
- překlenovací úvěry
- úvěry ze stavebního spoření

a další produkty finanční skupiny ČS, a.s.
- kombinovaný produkt:

stavební spoření + hypotéka
- penzijní připojištění SPF
- pojištění ČS-ŽP

Regionální zastoupení ČSST v Ostravě
Nádražní 55, 702 00
tel.: 069/617 51 10, 611 38 47

Přijďte se
přesvědčit
o výhodách
stavebního
spoření s ČSST.


